
Protokół nr XXXV/2013 
z   Sesji Rady Miejskiej w Poniecu odbytej  19 grudnia  2013 roku w godz. 9

00
 -  13

00
 

w sali  Ośrodka Integracji Europejskiej  w  Rokosowie. 
____________________________________________________________________  

 

Przewodniczący Rady Miejskiej  Jerzy  Kusz  o godzinie 9
00

 otworzył XXXV Sesję Rady 

Miejskiej w Poniecu. Powitał radnych,  a w ich imieniu : 

   

 Burmistrza Ponieca                                                            Jacka              Widyńskiego 

i  Pracowników  Urzędu Miejskiego 

 Radnych  Powiatu Gostyńskiego                                        Kazimierza   Musielaka 

                                                                                                   Czesława      Kołaka  

 Dyrektorów i kierowników  zakładów pracy 

 Sołtysów 

 Honorowego Obywatela Gminy Poniec                             Feliksa        Dudkowiaka  

 Prezesa M-GZOSP w  Poniecu                                          Bolesława    Lipowicza 

 Komendanta Gminnego OSP                                             Jerzego        Wędzonkę   

 Prezesa Koła Łowieckiego „Diana”                                   Stefana        Napierałę 

 Prezesa Stowarzyszenia „PERKOZ”                                 Macieja        Matuszewskiego 

 Prezesa Gminnej Spółdzielni  „SCH”                                Henryka       Bartosza 

 Przedstawiciela prasy lokalnej 

 

Listy obecności radnych i gości stanowią załączniki do protokołu. 

Nieobecny był  radny Krzysztof  Matecki. 

 

Przew. Rady Miejskiej Jerzy Kusz   stwierdził, że zgodnie z listą obecności  w sesji 

uczestniczy 14 radnych,  co stanowi  kworum  pozwalające na  podejmowanie  uchwał.  

 

Następnie przewodniczący obrad Jerzy Kusz stwierdził, że radni otrzymali porządek obrad  

sesji  wraz z zaproszeniami  na XXXV Sesję,  zwrócił się z pytaniem o uwagi do porządku 

obrad XXXV Sesji Rady Miejskiej.  

 

Burmistrz Ponieca  Jacek  Widyński  zgodnie  z art.20 ust.5 ustawy o samorządzie 

gminnym z dnia 8 marca 1990 roku zaproponował  wprowadzenie  do  porządku obrad   

następujących punktów : 

 

1. podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 Rady Miejskiej z dnia  

   10 maja  2013 roku w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki, 

 

2. podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Poniec  

    na lata  2014-2032, 

 

3. podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały własnej  nr XXI/177/2012 w sprawie  

    podziału gminy Poniec na stałe okręgi wyborcze  oraz ustalenia  ich granic  numerów i  

    liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, 

 

Rada Miejska w Poniecu w głosowaniu  jednomyślnie przyjęła propozycję Burmistrza 

Ponieca w sprawie wprowadzenia 3 dodatkowych punktów.  
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W tej sytuacji przewodniczący obrad  Jerzy Kusz zaproponował  następującą  numerację  

poszczególnych punktów porządku obrad  : 

 

- jako punkt  5   podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 Rady  

   Miejskiej z dnia 10 maja  2013 roku w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki, 

- jako punkt  6  podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  

   Gminy Poniec   na lata  2014-2032, 

- jako punkt  12 podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały własnej  nr XXI/177/2012 w  

   sprawie podziału gminy Poniec na stale okręgi wyborcze  oraz ustalenia  ich granic   

   numerów i  liczby radnych wybieranych w każdym okręgu, ostatni  punkt 17 zakończenie.      

   Do przedstawionej propozycji radni nie zgłosili uwag. 

 

Rada Miejska po wprowadzeniu zmian  w głosowaniu jednomyślnie przyjęła porządek  

obrad  XXXV  Sesji Rady Miejskiej, który   przedstawia  się następująco : 
 

1. Otwarcie. 

2. Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady Miejskiej w Poniecu z 

działalności w okresie międzysesyjnym i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej 

sesji. 

3. Interpelacje i zapytania radnych. 

4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy Poniec na rok 

2013. 

5   Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 Rady  Miejskiej z  

     dnia 10 maja  2013 roku w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki. 

6.  Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy Finansowej  Gminy  

     Poniec   na lata  2014-2032. 

7.  Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Poniec na 2014 rok. 

8.  Podjęcie uchwały w sprawie pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu w  

     2014 roku. 

9.  Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla Gminy Piaski w  

     2014 roku. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe zaopatrzenie w  

      wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy 

     Społecznej w Poniecu do załatwiania indywidualnych spraw z zakresu  

     administracji publicznej: przyznawania dodatków energetycznych. 

12.Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały własnej  nr XXI/177/2012 w  

     sprawie podziału gminy Poniec na stałe okręgi wyborcze  oraz ustalenia  ich granic   

     numerów i  liczby radnych wybieranych w każdym okręgu.  

13.Sprawy organizacyjne. 

14.Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Miejskiej. 

15.Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. 

16.Wolne wnioski i zapytania. 

17.Zakończenie. 
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Przystąpiono do omawiania poszczególnych punktów. 

 

Pkt 1.    Otwarcie. 
                       Jak wyżej. 

 

Pkt 2.    Sprawozdanie Burmistrza Ponieca i Przewodniczącego Rady 

              Miejskiej w Poniecu z działalności w okresie międzysesyjnym  

              i realizacji uchwał podjętych na poprzedniej sesji. 
 

 Burmistrz Ponieca Jacek Widyński przedstawił sprawozdanie z działalności  w  

okresie międzysesyjnym oraz z realizacji uchwał podjętych na  XXXIV  Sesji Rady Miejskiej. 

Informacje zostały przyjęte bez uwag.  Stanowią załączniki do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz przedstawił informację o działaniach w okresie 

międzysesyjnym.  
 

 

Pkt   3. Interpelacje i zapytania radnych.     
               Nie było 
 

Pkt 4. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w uchwale budżetowej Gminy 

Poniec na rok 2013. 
 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił  Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w sprawie zmian w budżecie Gminy Poniec na  2013 rok. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

w sprawie zmian   w uchwale budżetowej na 2013 rok, które przedstawiają się następująco  w 

planie dochodów i wydatków. 

Zmiany dochodów 

Dział 852 

Na podstawie zarządzenia Wojewody Wielkopolskiego zwiększa się plan dochodów z tyt. 

dotacji celowej  na zadania własne o kwotę 534,- zł., która jest przeznaczona:  

- na składki na ubezpieczenie zdrowotne opłacane za osoby pobierające zasiłki stałe 44 zł. 

- na dofinansowanie wypłat zasiłków stałych 490 zł. 

Razem zmiana planu dochodów – plus 534 zł. 

 

Zmiany wydatków 

Proponowane zmiany w zakresie planu wydatków w poszczególnych działach wynikają  ze 

zwiększenia wydatków z przyczyny ww. przyznanych dotacji,  a także na wnioski 

poszczególnych referatów Urzędu Miejskiego i kierowników jednostek budżetowych, z 

planowanych do końca roku dodatkowych wydatków i przewidywanych oszczędności, które 

można na te cele przeznaczyć i które zdaniem projektodawcy są celowe. 

 

Razem zmiana planu wydatków – plus 534 zł. 

Wyżej zaproponowane zmiany nie powodują zmiany w przyjętym deficycie budżetu. 
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Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał  otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że  temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 

w dniu  17 grudnia  2013 roku, na którym Skarbnik Gminy udzielił  radnym  wyczerpujących 

wyjaśnień  na  zgłoszone  zapytania. 

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, poprosił swego zastępcę 

Pana Dariusza Kielisia  o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego Rady  Dariusz Kieliś   przedstawił   projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie   podjęła 

uchwałę nr  XXXV/270/2013 

w sprawie  zmian w uchwale budżetowej Gminy Poniec  na 2013 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 5. Podjęcie uchwały  w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 

Rady Miejskiej z dnia 10 maja  2013 roku w sprawie  zaciągnięcia  

pożyczki. 

 
Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił  Skarbnika Gminy o przedstawienie projektu 

uchwały wraz z uzasadnieniem w przedmiotowej  sprawie  

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawił  projekt uchwały  wraz z uzasadnieniem 

w sprawie  zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 Rady Miejskiej z dnia 10 maja  2013 roku w 

sprawie  zaciągnięcia  pożyczki poinformował, że  w związku z faktem, że Gmina zaciągnęła 

pożyczkę wymienioną w treści uchwały w faktycznej wysokości  454.781,07zł., uzasadniona 

jest zmiana treści uchwały dostosowująca ją do stanu faktycznego Burmistrz proponuje   

zaciągnąć w 2013 roku pożyczkę z budżetu państwa za pośrednictwem Banku Gospodarstwa 

Krajowego Oddział w Poznaniu w maksymalnej wysokości 454.781,07 zł. z przeznaczeniem 

na finansowanie projektu „Budowa trasy turystycznej Poniec-Janiszewo” realizowanego w 

ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007 – 2013, w ramach działania 413 

„Wdrażanie lokalnych strategii rozwoju” dla operacji, które odpowiadają warunkom 

przyznania pomocy  w ramach działania „Odnowa i rozwój wsi”. ". 

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał  otwarcia  dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag. Poinformował, że  temat był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 

w dniu  17 grudnia  2013 roku, na którym Skarbnik Gminy udzielił  radnym  wyczerpujących 

wyjaśnień  na  zgłoszone  uwagi. 

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz dokonał zamknięcia dyskusji, poprosił swego zastępcę 

Panią  Anetę Wrotyńską  o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła   projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 
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Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie   podjęła uchwałę nr  

XXXV/271/2013 w sprawie    zmiany uchwały Nr XXIX/233/2013 Rady Miejskiej z dnia 

10 maja  2013 roku w sprawie  zaciągnięcia  pożyczki. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 6.  Podjęcie uchwały w sprawie  uchwalenia  Wieloletniej Prognozy 

Finansowej  Gminy  Poniec   na lata  2014-2032. 

 
    Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił  Skarbnika Gminy o przedstawienie 

 projektu uchwały  w przedmiotowej sprawie. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski  omawiając projekt uchwały poinformował, że  

zmiany  w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą  roku 2014. Zmiany dotyczą  

1/  w  załączniku nr 2  dla zadania "Budowa hali widowiskowo sportowej w Poniecu 

zmieniono limit wykonania w roku 2015 z kwoty 1.980.000 zł. na kwotę 2.100.000 zł. co 

spowodowało zmianę limitu ogółem dla tego zadania na kwotę 4.100.000 zł.  

2/  w załączniku nr 1 dla roku 2014 w kolumnie 11.4 kwotę 0,00 zł. zastąpiono kwotą 

10.673.984 zł. a w kolumnie 11.4 kwotę 11.735.624 zł. zastąpiono kwotą 1.061.640.   

3/ W opisie przyjętych wartości dodaje się  pkt 10 -  informację o umowach przyznających 

Gminie pomoc bezzwrotną ze środków Unii Europejskiej. 

W końcowej części swej wypowiedzi  ustosunkował się do uwag zawartych w pozytywnej  

opinii  Regionalnej Izby Obrachunkowej  dotyczącej projektu  wieloletniej  prognozy 

finansowej Gminy Poniec w temacie braku zapisów o zawarciu umów na  planowaną spłatę  

przyjętych zobowiązań, a Regionalna Izba  Obrachunkowa  jest w posiadaniu  tych umów.  

 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz dokonał  otwarcia  dyskusji,  stwierdził, że temat był 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu 17  grudnia    2013 roku.  

 

Radny Dariusz Kieliś w dyskusji  nawiązał do wskaźnika zadłużenia w roku  2014 -  6,25 %, 

przy dopuszczalnym wskaźniku zadłużenia 12,29 %,  a w roku 2015 - 12 %  przy 

dopuszczalnym   10,88 %.. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski udzielając wyjaśnień poinformował, że  wskaźnik 

zadłużenia gminy co roku  zmienia się,  jego wysokość wynika z  wielkości dochodów i 

wydatków  z .3 poprzedzających lat.  Wskaźnik ten po 2015 roku będzie  zmniejszał  i w 2018 

roku wyniesie  7,79 %. 

 

Radna Aneta Wrotyńska  zwróciła się z zapytaniem dlaczego w  załączniku  nr 1 do 

projektu uchwały    „ nowe wydatki inwestycyjne” wykazano  w kwocie 11.735.624 zł a z 

uchwały budżetowej załącznika nr 5 – wydatki majątkowe roczne na 2014 rok  wynika kwota  

1.061.640 zł. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski udzielając wyjaśnień poinformował, że  w 

podsumowaniu wydatków   popełniony został błąd pisarski  za omyłkę przeprosił. 
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Przewodniczący obrad Jerzy Kusz podsumowując  dyskusję  nawiązał  do literackiego 

sposobu oceny Regionalnej Izby Obrachunkowej naszej gminy w przedstawionej opinii, którą   

należy przyjąć   z pokorą.   Dokonał zamknięcia dyskusji. i poprosił swego zastępcę   o 

przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta  Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych jednomyślnie   podjęła 

uchwałę nr  XXXV/272/2013 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej dla Gminy  Poniec na lata 2014-

2032.  Stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 7.  Podjęcie uchwały budżetowej Gminy Poniec na 2014 rok. 

 
Przewodniczący  Rady Jerzy Kusz  stwierdził, że  projekt budżetu  Gminy Poniec na 2013 

rok  wpłynął do Rady Miejskiej w dniu  13 listopada 2013 roku. Został dostarczony radnym z 

odpowiednim wyprzedzeniem. Projekt budżetu na 2014 rok  był opiniowany na  

posiedzeniach  3 komisji  i  na  wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  17 grudnia 2013 roku. 

Przew. obrad  Jerzy Kusz poinformował,  że zgodnie z  obowiązującą uchwałą Rady 

Miejskiej  -   procedura uchwalenia  budżetu  przebiegać będzie następująco: 

1. odczytanie projektu uchwały budżetowej na 2014 rok wraz z uzasadnieniem,        

2. odczytanie opinii składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej  o  

projekcie  budżetu Gminy Poniec na 2014 rok, 

3. odczytanie opinii  stałych  komisji Rady  Miejskiej o projekcie budżetu Gminy  

Poniec przez  jej przewodniczących  

4. przedstawienie stanowiska Burmistrza w sprawie wniosków   nie 

uwzględnionych w projekcie uchwały  budżetowej,    

5. przedstawienie ewentualnych autopoprawek Burmistrza do projektu uchwały,    

6. dyskusja nad projektem  uchwały budżetowej, w tym nad wniesionymi 

propozycjami   zmian i autopoprawek, 

7. głosowanie  wniesionych propozycji autopoprawek Burmistrza, 

8. głosowanie  uchwały budżetowej.  

 

Burmistrz  Ponieca   Jacek Widyński  przedstawił  uzasadnienie do projektu  uchwały 

budżetowej  na  2014 rok z uwzględnieniem  zaplanowanych  zadań  inwestycyjnych i 

remontowych . Wystąpienie Burmistrza Ponieca stanowi załącznik do protokołu. 

 

Zastępca Burmistrza  Eugeniusz Nowak  odczytał uchwałę Nr SO-0952/15/12/Ln/2013  

Składu  Orzekającego Regionalnej Izby  Obrachunkowej w  Poznaniu z dnia   2 grudnia    

2013 roku w sprawie wyrażenia opinii o projekcie  uchwały budżetowej Gminy Poniec na 

2014 rok. 

 

Przewodniczący poszczególnych komisji  przedstawili opinie   dotyczące  projektu budżetu  

Gminy Poniec na 2014 rok. 

 
Przewodniczący Komisji  Andrzej Zieliński poinformował,  że  Komisja Rewizyjna na 

swym posiedzeniu w dniu   5  grudnia   2013 roku  zapoznała  się i przeanalizowała  projekt 

budżetu  na 2014 rok.  
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W dyskusji  nad  projektem  budżetu członkowie komisji poruszyli sprawy: 

Odnośnie dochodów: 

- stwierdzono, że są one tylko niewiele  wyższe niż zakładano w planie wysokości na rok 

2013 ( 465 tys. zł.) na co ma wpływ niewątpliwie utrzymanie  wysokości podatków lokalnych 

na niezmienionym poziomie  oraz zmniejszenie kwoty subwencji oświatowej oraz środków w 

dziale pomocy społecznej. Wydatki, które są zaplanowane   przewyższają  o 9.882 tys. zł 

zakładane dochody, a źródłem ich pokrycia  będą przychody z zaciągniętych pożyczek na 

finansowanie zadań realizowanych z udziałem  środków pochodzących z budżetu Unii 

Europejskiej oraz przychody z pożyczek i kredytów zaciągniętych na  rynku krajowym. 

Powyższe środki w 100 % zaplanowane są na  zadania  inwestycyjne , takich zadań zapisano 

w zaplanowanym budżecie  na kwotę  ponad 12.255 tys. zł co stanowi 40,65 % wydatków 

budżetu. To bardzo dużo zadań inwestycyjnych, a ich wykonanie stawia przed organem  

wykonawczym poważne  wyzwanie. 

 

W trakcie dyskusji poruszono również sprawy dotyczące: 

- realizacji zaplanowanych dochodów  ze sprzedaży mienia gminnego, 

-   wysokości subwencji na przedszkola samorządowe 

-   realizacji zaplanowanych remontów w świetlicach wiejskich 

-   rozbudowy oświetlenia   ulicznego, 

-   wycięcia dwóch drzew obok bloków w Czarkowie, 

-   budowy i remontu chodników. 

Po przeanalizowaniu planu  budżetu  na 2014 rok,  wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza 

Ponieca i Skarbnika Gminy w przeprowadzonym  głosowaniu  „za” pozytywną opinią 

opowiedziało się 4 członków Komisji Rewizyjnej na 4 uczestniczących w posiedzeniu. 

 
Przew. komisji Grażyna Biernaczyk  poinformowała, że Komisja Rozwoju Gospodarczego, 

Gospodarki Komunalnej, Mieszkaniowej, Budżetu i Rolnictwa na swym posiedzeniu w dniu 9 

grudnia  2013 roku  zapoznała się z  projektem planu dochodów i wydatków na 2014 rok. 

 

Dyskusja  nad projektem budżetu  skupiała  się wokół następujących kwestii : 

1/ przygotowań dokumentacji do budowy kanalizacji sanitarnej w Teodozewie i  

    Żytowiecku z możliwością podłączenia do oczyszczalni w Pudliszkach, 

2/ dofinansowania budowy kanalizacji z przykanalikami we wsi Łęka Wielka 

    ze środków Funduszu Rozwoju Obszarów Wiejskich,  

3/ występujących trudności związanych z procedurą odwoławczą przetargu na  

     budowę hali widowiskowo-sportowej, 

4/ postępu prac przy przebudowie  obiektów poszpitalnych na przedszkole  

    samorządowe, 

5/ pełnego wykorzystania dotacji przeznaczonej na działalność spółek wodnych 

    w naszej gminie, 

6/ występujących trudnościach, w niektórych wsiach w opłacaniu składek na 

    rzecz spółek wodnych, 

7/ współpracy gminy z powiatem w temacie likwidacji pokryć dachowych z 

    azbestu, 

8/ sposobu 2% wpłat na rzecz izb rolniczych z uzyskanych wpływów z podatku 

    rolnego, 

9/ finansowania przez gminę działań związanych z realizacją programu „Opieki 

    nad Zwierzętami Bezdomnymi” oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt, 

10/ sposobu naprawy awarii oświetlenia, które pochłaniają niemało środków, 

11/ koordynacji prac przy odśnieżaniu dróg i ulic podczas akcji zima, 
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12/ przeznaczenia  znaczącej kwoty 354,409 zł  na remonty i utrzymanie  

      świetlic  miejskich, 

Po   przedyskutowaniu i wysłuchaniu wyjaśnień  Burmistrza Ponieca i Skarbnika Gminy  

komisja pozytywnie zaopiniowała  projekt budżetu Gminy Poniec na 2014 rok. 

W przeprowadzonym  głosowaniu  „za” pozytywną opinią  było  5 członków komisji. 
 

Przew. Komisji Piotr Jańczak  stwierdził, że  Komisja na swym posiedzeniu w dniu  6  

grudnia   2013  roku zapoznała się z  projektem  uchwały budżetowej na rok 2014.  

W dyskusji nad projektem planu  wydatków i dochodów na rok przyszły komisja zwróciła 

uwagę na następujące sprawy :  

1/  wątpliwości w pozyskaniu dochodów ze sprzedaży mienia i przekształcenia 

     prawa wieczystego użytkowania w prawo własności kwoty 505.000zł,  

2/  wzrostu wydatków na oświatę w związku z utworzeniem trzeciego oddziału 

     w Szkole Podstawowej w Poniecu, 

3/  zmniejszenia dotacji do kwoty 81.000 zł na utrzymanie dróg powiatowych, 

     w budżecie roku bieżącego jest to kwota 88.400 zł,  

4/  zmniejszenia dotacji na odśnieżanie dróg powiatowych do kwoty 55.000 zł, 

5/  przeznaczania  co roku  kwoty 5. 000 zł na remonty szkół pomimo  

     zgłaszanych potrzeb,  

6/  dofinansowania zadań zleconych stowarzyszeniom i jednostkom nie  

    zaliczanym do sektora finansów publicznych w zakresie kultury fizycznej, 

7/ form działalności  terapeutycznej w zakresie przeciwdziałania alkoholizmowi  

     i narkomani. 

Po przeanalizowaniu i wysłuchaniu wyjaśnień Burmistrza Ponieca i Skarbnika Gminy 

komisja pozytywnie zaopiniowała projekt budżetu na 2014 rok -  w głosowaniu wszyscy 

członkowie komisji opowiedzieli się „za”.  

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz  stwierdził,  że wątpliwości i zgłoszone uwagi  przez 

radnych i Regionalną Izbę Obrachunkowa  w Poznaniu zostały wyjaśnione  na 

autonomicznych posiedzeniach komisji i wspólnym posiedzeniu w dniu 17 grudnia br. 

 

W związku z pismem Regionalnej Izby Obrachunkowej Burmistrz Ponieca  Jacek 

Widyński przedstawił następujące autopoprawki do projektu uchwały budżetowej na 

rok 2014 

 

1. Z przyczyny nieprawidłowego ustalenia wartości wydatków, zmienia się brzmienie 

pkt. 3 w § 2, ust 2 treści uchwały poprzez zmianę kwoty 3.883.043 zł. na kwotę 3.156.945 

zł. 

2. W zał. nr 7 w wierszu rozdziału 92109 w kolumnie "RAZEM" zmienia się kwotę 358 

409 na kwotę 393.409. Przyczyną autopoprawki jest usunięcie błędu w podliczeniu 

danych rozdziału. 

3 W zał. nr 10, w celu usunięcia błędu w klasyfikacji wydatku, w wierszu opisowym 

rozdziału 90019 (wiersz ostatni) zmienia się w kolumnie "§" nr 2710 na nr 2320 z 

równoczesną zmianą opisu  paragrafu w kolumnie "treść" . 

4. W związku ze zmianą planu finansowego Zakłady Gospodarki Komunalnej i 

Mieszkaniowej w Poniecu wprowadzoną po dacie przyjęcia projektu budżetu, a 

skutkującą zmianą wysokości środków obrotowych na koniec roku, w zał.  nr 8 zmienia 

się: 
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 - w wierszu  1 kolumny  "koszty ogółem"  kwotę 535.931  na kwotę 517.259, 

-  w wierszu "ogółem", kolumnie  "koszty ogółem"  kwotę 3.542.387 na kwotę 3.523.715. 

 

5. W celu wyeliminowania pomyłki w zapisie - we wszystkich załącznikach, w których 

występuje zapis "I. DGCPE- Dotacja dla GCKSTiR na zakup patelni elektrycznej dla 

świetlicy w Czarkowie"  zmienia się go na zapis "I. DGCPE- Dotacja dla GCKSTiR na 

zakup patelni elektrycznej dla świetlicy w Łęce Wielkiej".   

 

W dyskusji głos zabrali : 

 

Radny Andrzej Zieliński    nawiązał  do zapisów zawartych w uzasadnieniu do projektu 

uchwały budżetowej na 2014 rok a mianowicie” strona 2  - „w związku z zakończeniem 

projektu „ Budowa trasy turystycznej Poniec – Janiszewo do budżetu na rok 2014 przyjęto 

kwotę 462.583 zł., która stanowi  wynikające z umowy dofinansowanie  tego zadania z 

funduszy Unii Europejskiej, a prawdopodobnie  nie wpłynie do budżetu roku 2013” 

strona 4  - „na realizację  zadania  zostało Gminie  przyznane dofinansowanie  w ramach 

PROW w wysokości 1.778,479 zł. Pokrycie reszty nakładów  na zadanie – budowa 

kanalizacji sanitarnej  w  Łęce Wielkiej  planuje się z pożyczki z Wojewódzkiego Funduszu 

Ochrony Środowiska  i Gospodarki Wodnej w Poznaniu. W związku z faktem, że przyznane 

dofinansowanie  przekazane zostanie po zakończeniu  zadania, do wysokości  przyznanego 

dofinansowania  planuje się zaciągnąć  pożyczkę  na wyprzedzające finansowanie  w Banku 

Gospodarstwa Krajowego”.                                                           

W  kontekście  zamieszczonych uwag w opiniach RIO o nie udokumentowaniu dochodów 

 radny   Andrzej Zieliński uważa, że  zapis o wysokości kwoty z uzyskanych  podatków  jaki 

znajduje się w projekcie budżetu nie wymaga np. przedłożenia  Radzie Miejskiej nakazów 

płatniczych. 

 
Radny Dariusz Kieliś  stwierdził, że z niepokojem spogląda na fakt  przeznaczenia  w 

projekcie budżetu na  inwestycje kwoty 12 mln złotych co stanowi 40,65 %. Sytuacja 

finansowa  naszej gminy nie jest  zagrożona o czym świadczy  wskaźnik zadłużenia na 2014 

rok – 6,25% przy dopuszczalnym wskaźniku 12 %, a w roku 2015 – 15%. W roku przyszłym 

będą realizowane 2  priorytetowe  inwestycje  tj. budowa hali widowiskowo sportowej, o 

której mówi się od lat oraz  zakończenie  adaptacji obiektów poszpitalnych na przedszkole 

samorządowe – inwestycja realizowana z pożyczki Banku Gospodarstwa  Krajowego w 

ramach programu „Jessica”. 

 
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz  stwierdził, że jego zdaniem   projekt budżetu nie 

wyczerpuje  wszystkich niezbędnych oczekiwań. Jednak o  wszystkim decydują4 kwestie 

finansowe i przedstawiony dzisiaj przez Burmistrza Ponieca  projekt budżetu  to wynik 

rozsądnego kompromisu oczekiwań i możliwości finansowych. Pewien niedosyt zawsze 

występuje bo chciałoby się więcej. 

 

Burmistrz Ponieca  Jacek Widyński stwierdził że  projekt budżetu przyszłorocznego nie 

należy do łatwych, plan wydatków inwestycyjnych   jest dość duży, ale  mamy 3 letnie 

doświadczenie  i przy zaangażowaniu wszystkich  współpracowników, radnych i sołtysów  

jest możliwy do wykonania  

Radna Grażyna Biernaczyk zwróciła się z zapytaniem czego dotyczy 1  autopoprawka   

następującej treści -   „z przyczyny nieprawidłowego ustalenia wartości wydatków, zmienia 

się brzmienie pkt. 3 w § 2, ust 2 treści uchwały poprzez zmianę kwoty 3.883.043 zł. na kwotę 

3.156.945 zł.” 
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Skarbnik  Gminy Andrzej Przybylski udzielając wyjaśnień poinformował, że  kwota 

zawarta pkt. 3 w § 2, ust 2 treści uchwały została ustalona nieprawidłowo wykazano również  

mniejsze  wydatki określone  paragrafami z czwartą cyfrą „0”. Prawidłowa kwota to 

3.156.945 zł. 

 

Zastępca Przewodniczącego Rady Dariusz Kieliś  odczytał  Uchwałę  Nr 

SO0951/44/D/12/LN/2013 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 2 grudnia  2013 roku w sprawie  wyrażenia opinii o możliwości 

sfinansowania  przez Gminę Poniec deficytu budżetu, która stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz  podsumowując dyskusję nawiązał do  uwag zawartych 

w 3 opiniach Regionalnej Izby Obrachunkowej  odnośnie nie dostarczenia  wraz z projektem 

budżetu odpisów zawartych umów   z  Urzędem Marszałkowskim na budowę trasy 

turystycznej z Ponieca do Janiszewa oraz  budowę  kanalizacji sanitarnej w Łęce Wielkiej. 

 

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Rady Jerzy Kusz zaproponował Radzie 

przegłosowanie  tzw. „blokiem” autopoprawek  przedstawionych przez Burmistrza Ponieca – 

zwrócił się do radnych z zapytaniem  kto jest  -  za wprowadzeniem do projektu budżetu 

Gminy Poniec na 2014 rok  5  poprawek o  wynikających z opinii Regionalnej Izby 

Obrachunkowej  -    głosowało 14 radnych. Autoporawki zostały przyjęte. 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  zarządził kilkuminutową  przerwę. 

 

Po naniesieniu zmian zastępca przew. Rady  Dariusz Kieliś przedstawił projekt uchwały  

budżetowej  Gminy Poniec    na 2014 rok. Kserokopie projektu uchwały budżetowej radni 

otrzymali. 

 

Rada Miejska w  obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła  

uchwałę  nr XXX V/273/2013 
w sprawie  uchwały budżetowej Gminy Poniec na 2014 rok. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz wręczył budżet  na 2014 rok do realizacji 

Burmistrzowi Ponieca Panu Jackowi Widyńskiemu zapewniając, iż dołoży wszelkich starań, 

aby budżet ten został zrealizowany. 
 

Burmistrz Ponieca Jacek Widyński  serdecznie podziękował  radnym za obdarzone 

zaufanie. Zapewnił, że przy udziale współpracowników, dyrektorów, kierowników jednostek, 

radnych, sołtysów   trudny i ambitny budżet  będzie realizowany. Poczyni starania by  

najwięcej zadań wykonać do października 2014 roku.  

 

 

Pkt 8.  Podjęcie uchwały w sprawie pomocy rzeczowej Powiatowi 

Gostyńskiemu w  2014 roku. 

 
Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie   

projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 
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Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawiając projekt uchwały poinformował, że 
Ustawa o finansach publicznych daje możliwość  udzielania  pomocy rzeczowej lub 

finansowej  innym jednostkom  samorządu   terytorialnego.  W budżecie zostały zaplanowane 

środki pieniężne na utrzymanie i remonty dróg powiatowych,  a także wydatki na zadania 

inwestycyjne na drogach powiatowych znajdujących się na terenie gminy Poniec, w 

wysokości 830.742 zł , z tego  dotacja otrzymana z powiatu  wyniesie  26.400 zł., a kwota  

804.342 zł.  ma pochodzić ze środków własnych gminy Poniec.  W 2014 roku zostanie  

przeznaczona   na  wykonanie  robót  w ciągu  dróg powiatowych   na terenie  gminy Poniec  

polegających na: 
1)  remoncie i naprawie chodników w ciągach dróg powiatowych, 

2)  bieżącym utrzymaniu dróg powiatowych w granicach administracyjnych miejscowości  

     Poniec  w zakresie remontów,  utrzymania czystości i porządku pasa  drogowego oraz  

     zwalczania śliskości zimowej, 

3)  przebudowie odcinka chodnika przy drodze powiatowej w Grodzisku, 

4)  przebudowie odcinka chodnika w Szurkowie, 

5)  przebudowie odcinka chodnika przy drodze powiatowej w Rokosowie, 

6)  przebudowie odcinka nawierzchni drogi powiatowej w Dzięczynie, 

7)  przebudowie ul. Kościuszki w Poniecu. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji nad przedstawionym  

projektem uchwały.  W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, 

który był  omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  17  grudnia  br.  

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr  XXXV/274/2013 
w sprawie pomocy rzeczowej Powiatowi Gostyńskiemu w 2014 roku 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 9. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

Gminy Piaski w 2014 roku. 

 
Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił Skarbnika Gminy o przedstawienie   

projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Skarbnik Gminy  Andrzej Przybylski przedstawiając projekt uchwały poinformował, że 
Ustawa o finansach publicznych daje możliwość  udzielania  pomocy rzeczowej lub 

finansowej  innym jednostkom  samorządu   terytorialnego. W związku z powyższym uznając 

wydatki gminy Piaski w zakresie dofinansowania prac remontowo – konserwatorskich w 

zespole klasztornym na  Świętej Górze za celowe i dotyczące w pewnej mierze wszystkich 

mieszkańców naszego regionu uważam uchwalenie pomocy jako w pełni uzasadnione.  
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Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji nad przedstawionym  

tematem. W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, który był  

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  17  grudnia  br.  

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr  XXXV/275/2013 
w sprawie pomocy  finansowej dla Gminy Piaski w 2014 roku. 

 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 10. Podjęcie uchwały w sprawie: zatwierdzenia taryf za zbiorowe 

zaopatrzenie w  wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił  Kierownika Gminnego Zakładu Wodociągów 

i Kanalizacji  Pana Roberta Pisarczyka  o przedstawienie  projektu uchwały w przedmiotowej 

sprawie. 

Kierownik GZWiK  Robert Pisarczyk przedstawiając   projekt uchwały poinformował, że 
na podstawie art. 24 ust 2 i 4 ustawy z dnia 7 czerwca 2001 roku o zbiorowym zaopatrzeniu w 

wodę i zbiorowym odprowadzaniu ścieków (Dz. U. nr 123 poz. 858), zwanej dalej ustawą, 

Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Poniecu z/s w Drzewcach dnia 

21 listopada 2013 roku złożył wniosek o zatwierdzenie taryf dla zbiorowego zaopatrzenia w 

wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków wraz ze szczegółową kalkulacją cen i stawek 

opłat. Wniosek dotyczy taryf na okres od 1 lutego 2014 roku do 31 stycznia 2015 roku 

obowiązujących na terenie gminy Poniec. W trakcie postępowania zatwierdzającego, w 

oparciu o przepisy art. 24 ust. 5 ustawy, na podstawie dostarczonej dokumentacji Burmistrz 

Ponieca ustalił, że Gminny Zakład Wodociągów i Kanalizacji w Poniecu z/s w Drzewcach 

opracował taryfy zgodnie z zasadami Rozporządzenia Ministra Budownictwa z dnia 28 

czerwca 2006 roku w sprawie określenia taryf, wzoru wniosku o zatwierdzenie taryf oraz 

warunków rozliczeń za zbiorowe zaopatrzenie w wodę i zbiorowe odprowadzanie ścieków 

(Dz. U. z 2006 r. nr 127 poz. 886). W szczególności taryfy zawierają określone zgodnie z 

ww. przepisami rodzaje  i wysokości cen i stawek opłat wynikające z rodzajów prowadzonej 

działalności i taryfowych grup odbiorców usług a także warunki rozliczeń z uwzględnieniem 

wyposażenia nieruchomości w przyrządy i urządzenia pomiarowe oraz warunki stosowania 

cen i stawek opłat. Ceny i stawki opłat określone przez Gminny Zakład Wodociągów i 

Kanalizacji w Poniecu z/s w Drzewcach w taryfach zostały skalkulowane na podstawie 

niezbędnych przychodów prowadzenia działalności zaplanowanych na rok obowiązywania 

taryf, których zróżnicowanie wynika z udokumentowanych różnic: 
- kosztów związanych ze świadczeniem usług zbiorowego zaopatrzenia w wodę  

i zbiorowego odprowadzania ścieków, 

- zmian warunków ekonomicznych i wielkości usług. 

Przy ustalaniu taryf przyjęto zasadę ustalenia ich na optymalnie niskim poziomie  

dla odbiorców usług i równocześnie bezpiecznym dla prawidłowej działalności Gminnego 

Zakładu Wodociągów i Kanalizacji w Poniecu z/s w Drzewcach. 

Zaproponował następujące taryfy dla zbiorowego zaopatrzenia w wodę i zbiorowego 

Odprowadzania ścieków na okres  od dnia od dnia 01.02.2014 roku do 31.01.2015 roku 
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Lp. Wyszczegól 

nienie 

Rodzaje cen i 

stawek opłat 

Cena z 1 m
3
 wody i ścieków 

obowiązująca  

od 01.02.2014 r.  

do 31.01.2015 r. 

Podatek 

VAT 

   Cena netto   

1 Gospodar 

stwa 

domowe 

Cena  za 1 m
3
 

dostarczonej 

wody 

2,98 zł  

Do cen 

dolicza się 

podatek 

VAT 

według 

stawki 

obowiązując

ej w dniu 

sprzedaży 

 

 

2 

Przemysł 

 

Cena za 1 m
3
 

dostarczonej 

wody 

3,86 zł 

 

3 

Gospodar 

stwa 

domowe 

Cena z 1 m
3
 

odprowadzanych 

ścieków 

 

5,19 zł 

 

4 

Przemysł 

 

Cena z 1 m
3
 

odprowadzanych 

ścieków 

 

15 zł 

 
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał  otwarcia dyskusji nad przedstawionym  

tematem. W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, który był 

szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  17 grudnia  br.  

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Dariusz Kieliś   przedstawił projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr  XXXV/276/2013 
w sprawie zatwierdzenia taryf za zbiorowe  zaopatrzenie w wodę i zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

 

Pkt 11. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka 

Pomocy Społecznej w Poniecu do załatwiania indywidualnych spraw z 

zakresu  administracji publicznej: przyznawania dodatków 

energetycznych. 
 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił Sekretarza  Gminy o przedstawienie   

projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 



 14 

 

Sekretarz  Gminy  Marcin Pazdaj  przedstawiając projekt uchwały poinformował, że 

nowelizacja ustawy prawo energetyczne z 26 lipca 2013 r. (Dz. U. z 2013 r. poz. 984) 

nałożyła na gminy nowe zadanie, wypłaty dodatków energetycznych. Jest to zadanie 

administracji rządowej zlecone gminom, które w całości ma zostać sfinansowane z budżetu 

państwa. Dodatek energetyczny będzie przyznawany odbiorcy wrażliwemu energii 

elektrycznej, czyli osobie pobierającej dodatek mieszkaniowy.  

W gminie Poniec do załatwiania spraw dodatków mieszkaniowych została upoważniona  Pani 

Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej w Poniecu.  Skoro dodatek energetyczny 

przysługiwać będzie tylko osobom, którym przyznano dodatek mieszkaniowy, to w celu 

sprawnego przebiegu procesu przyznawania dodatków energetycznych należy udzielić 

stosownego upoważnienia Pani Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej. Podjęcie niniejszej 

uchwały jest niezbędne, gdyż ustawa nie przewiduje, aby takiego upoważnienia mógł udzielić 

Burmistrz. 

 
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji nad przedstawionym  

tematem. W trakcie dyskusji radni nie zgłosili uwag do przedstawionego tematu, który był  

omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w dniu  17  grudnia  br.  

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 13 radnych  jednomyślnie  podjęła 

( jeden  radny na chwilę opuścił salę obrad ) 

uchwałę nr  XXXV/277/2013 
w sprawie upoważnienia Kierownika Ośrodka Pomocy Społecznej w Poniecu do 

załatwiania indywidualnych spraw z zakresu  administracji publicznej: przyznawania 

dodatków energetycznych. 

 Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 12. Podjęcie uchwały w sprawie  zmiany uchwały własnej  nr 

XXI/177/2012 w  sprawie podziału gminy Poniec na stale okręgi wyborcze  

oraz ustalenia  ich granic   numerów i  liczby radnych wybieranych w 

każdym okręgu.  
 

Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił Sekretarza  Gminy o przedstawienie   

projektu uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Sekretarz  Gminy  Marcin Pazdaj  przedstawiając projekt uchwały poinformował, że 

na podstawie art. 419 ustawy z dnia 5 stycznia 2011r. Kodeks wyborczy (Dz. U. z 2011r. Nr 

21, poz. 112 z późn. zm.) Rada Miejska w Poniecu na wniosek Burmistrza Ponieca, dokonuje 

podziału Gminy na 15 stałych jednomandatowych okręgów wyborczych.  

Przy ustalaniu podziału gminy na okręgi wyborcze uwzględnia się liczbę mieszkańców 

ujętych w stałym rejestrze wyborców danej gminy na koniec kwartału poprzedzającego 

kwartał, w którym dokonuje się podziału tzn. podejmie uchwałę. (w naszym przypadku na 

dzień 30 czerwca 2012r.) Liczba mieszkańców jest to suma: 
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 liczby wyborców ujętych w rejestrze wyborców z urzędu,  

 liczby wyborów wpisanych do rejestru na własny wniosek,  

 oraz pozostałych osób zameldowanych na pobyt stały (dzieci, skazani, pozbawieni 

praw) z pominięciem osób, co do których otrzymano zawiadomienie o wpisaniu do 

rejestru wyborców w innej gminie.  

Liczba mieszkańców na dzień 30 czerwca 2012r. wynosi 8.020 osób.  

Liczba radnych zgodnie z zasadami określonymi w art. 17 ustawy o samorządzie gminnym w 

gminach do 20 tys. mieszkańców wynosi 15 radnych.  

Norma przedstawicielska dla naszej gminy (liczba mieszkańców podzielona przez liczbę 

wybieranych radnych) wynosi 534,67 osób.  

Przy podziale na okręgi liczba mieszkańców w danym okręgu powinna mieścić się pomiędzy 

0,50 a 1,49 normy przedstawicielstwa tj. min. 268 osób – maks. 802 osoby. Wskazany w 

załączniku do  uchwały podział na okręgi wyborcze spełnia w/w wskaźniki.  

Powyższa zmiana podyktowana jest powstaniem dwóch nowych ulic w obrębie osiedla 

domów jednorodzinnych „Berlinek”.  

Projekt podziału został skonsultowany z Komisarzem Wyborczym w Lesznie. 

 

Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag do przedstawionego tematu, który był  omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji w 

dniu  17  grudnia  br.  

 

Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr  XXXV/278/2013 
w sprawie zmiany uchwały własnej  nr XXI/177/2012 w  sprawie podziału gminy Poniec 

na stale okręgi wyborcze  oraz ustalenia  ich granic   numerów i  liczby radnych 

wybieranych w każdym okręgu.  

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt  13. Sprawy organizacyjne. 

 
Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz   poprosił Sekretarza  Gminy o przedstawienie  projektu 

uchwały w przedmiotowej sprawie. 

 

Sekretarz  Gminy  Marcin Pazdaj  przedstawiając projekt uchwały poinformował, że w 

związku z zamrożeniem kwoty bazowej dla osób zajmujących kierownicze stanowiska 

państwowe oraz wzrostem minimalnego wynagrodzenia za pracę w 2014 roku 

konieczna jest korekta uchwały dotyczącej wysokości diet radnych. 

 
Przewodniczący Rady Jerzy Kusz dokonał otwarcia dyskusji, w której radni nie zgłosili 

uwag do przedstawionego  projektu,  który był  omawiany na wspólnym posiedzeniu komisji 

w dniu  17  grudnia  br.  
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Przewodniczący obrad Jerzy Kusz  dokonał zamknięcia dyskusji. Poprosił swego zastępcę   

o przedstawienie projektu uchwały. 

Zastępca  Przewodniczącego  Rady  Aneta Wrotyńska   przedstawiła  projekt  uchwały w 

przedmiotowej sprawie. 

                                                                                              

Rada Miejska w obecności 14 radnych  jednomyślnie  podjęła 

uchwałę nr  XXXV/279/2013 
w sprawie  zmiany uchwały nr III/15/2006 Rady Miejskiej w Poniecu z dnia 18 grudnia  

2006 roku w sprawie ustalenia wysokości diet dla Przewodniczącego Rady, 

Przewodniczących Komisji, ich Zastępców. 

Uchwała stanowi załącznik do protokołu. 

 

Pkt 14. Przyjęcie protokołu z XXXIV Sesji Rady Miejskiej. 
 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz poinformował, że zgodnie z                                

paragrafem 38  Statutu Gminy Poniec do biura Rady nie wpłynęły uwagi do protokołu  z 

XXXIV Sesji Rady Miejskiej. 

 

Rada Miejska w obecności 14 radnych w głosowaniu  przyjęła protokół z XXXIV  Sesji Rady 

Miejskiej.  

 

Pkt 17.Zakończenie. 

 
Przewodniczący Rady  Jerzy Kusz  w związku z wyczerpaniem porządku obrad 

podziękował radnym i gościom za uczestnictwo w  XXXV  Sesji Rady Miejskiej i  o godz. 

13
00

 dokonał zamknięcia obrad Sesji.     
Po zakończeniu obrad Sesji Przewodniczący Rady Miejskiej Jerzy Kusz  i Burmistrz Ponieca  

Jacek Widyński  podziękowali radnym i  gościom za działanie  na rzecz wspólnego dobra  

naszej  gminy.  Z okazji zbliżających się Świąt Bożego Narodzenia  było  łamanie 

tradycyjnego opłatka i składanie życzeń   świąteczno -  noworocznych. 

 

 

 

    Protokółowała                                                                            Przewodniczący  Rady 

/-/ Radomiła Repak                                                                               /-/ Jerzy  Kusz 

 

 

 

 

 

 

 

 

                                                                                    
 


